
Protokół nr XLVI/2022 

z sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka, która odbyła się w dniu 29 marca 2022 r.  

w godz. 15:00 do 19:35 w Centrum Sportu i Rekreacji ”Olender” w Wielkiej Nieszawce  

 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych. 

Obecni: 

1. Grzegorz Dombrowski 

2. Aniela Grela 

3. Mieczysław Kociucki 

4. Ryszard Kryszewski 

5. Aleksandra Rębacz 

6. Alina Sobecka 

7. Marcin Sobiech 

8. Katarzyna Streich 

9. Jadwiga Szczygielska 

10. Rafał Szulc 

11. Wioletta Szymańska 

12. Ireneusz Śmiechowski 

13. Ewa Tarkowska 

14. Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Nieobecni: 

1. Dorota Krychowiak 

 

 

Proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia:  

a) stwierdzenie quorum,  

b) przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z:  

a) XLV sesji, która odbyła się w dniu 1 marca 2022 roku. 

3. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  

a) określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Wielka Nieszawka na rok 2022 (druk nr 1),  

b) określenia zasad udzielania dotacji celowych na dofinansowanie kosztów inwestycji 

służących ochronie powietrza (druk nr 2), 

c) zmieniająca uchwałę dotyczącą odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy ( druk nr 3), 

d) zmiany nazwy Gminnego Centrum Kultury i uchwały dotyczącej utworzenia Gminnego 

Centrum Kultury i nadania mu statutu (druk nr 4),  

e) rozpatrzenia skargi na Wójta z dnia 11 lutego 2022 r.  (druk nr 5), 

f) rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Wielka Nieszawka  ( druk nr 6),  



g) zmiany Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (druk nr 7), 

h) zmiany budżetu gminy Wielka Nieszawka na rok 2022 (druk nr 8). 

Przerwa  

4.Przyjęcie sprawozdań z : 

a) działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Małej Nieszawce za 2021 rok (druk nr 9),  

b) działalności Gminnego Centrum Kultury w Małej Nieszawce za 2021 rok (druk nr 10),  

c) działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wielkiej Nieszawce za rok 2021  

(druk nr 11),  
d) z działalności w zakresie zapewnienia bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

Gminy Wielka Nieszawka w 2021 r. (druk nr 12),  

e) realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2021 rok (druk nr 13). 

5. Przyjęcie sprawozdań z działalności Komisji Rady Gminy Wielka Nieszawka za 2021 rok:  

a) Komisji Rewizyjnej (druk nr 14),  

b) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (druk nr 15),  

c) Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji 

 (druk nr 16),  

d) Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu (druk nr 17),  

e) Komisji Statutowo-Regulaminowej (druk nr 18). 

 

Przerwa          

 

6. Informacja z działalności Komisji między sesjami – referują przewodniczący Komisji.  

7. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z realizacji podjętych uchwał.  

8. Interpelacje i wolne wnioski.  

9. Zakończenie sesji.           

 

 

 

Ad.1  

a) XLVI sesję Rady Gminy Wielka Nieszawka otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy 

Wioletta Szymańska. Na wstępie powitała Pana Wójta, Panie i Panów Radnych, 

pracowników urzędu, mieszkańców gminy. 

Przewodnicząca stwierdziła, że w momencie otwarcia obrad na 15 radnych obecnych jest 14, 

co oznacza, że jest quorum i Rada jest władna do podejmowania uchwał, stanowisk  

i opinii.  

 

b) Przewodnicząca Rady zapytała czy zgłaszane są uwagi dotyczące zmiany porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady – poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki takiej opłaty, a także projekt uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Ponadto Przewodnicząca 

Rady zaproponowała zmianę projektu uchwały w sprawie zmiany Przewodniczącego Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji (druk nr 7). Zmiana miałaby polegać na rozbiciu tego punktu 

porządku obrad na dwa osobne projekty uchwał, dotyczące odwołania Przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz powołania Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji.  



Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty.  

 

Wyniki głosowania:  

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 12 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Ryszard Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, 

Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz 

Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski 

PRZECIW: 1 

Mieczysław Kociucki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Aleksandra Rębacz 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy większością głosów przyjęła projekt 

uchwały do porządku obrad.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie projekt uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

 

Wyniki głosowania:  

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 12 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Ryszard Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, 

Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz 

Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski 

PRZECIW: 1 

Mieczysław Kociucki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Aleksandra Rębacz 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy większością głosów przyjęła projekt 

uchwały do porządku obrad.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

 



Wyniki głosowania:  

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 11 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, Alina 

Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Wioletta Szymańska, 

Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3 

Aleksandra Rębacz, Rafał Szulc, Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy większością głosów przyjęła projekt 

uchwały do porządku obrad.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

 

Wyniki głosowania:  

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 11 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, Alina 

Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Wioletta Szymańska, 

Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3 

Aleksandra Rębacz, Rafał Szulc, Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy większością głosów przyjęła projekt 

uchwały do porządku obrad.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad po zmianach.  

 

Wyniki głosowania:  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, Alina 

Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Aleksandra Rębacz 



NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy większością głosów przyjęła zmieniony 

porządek obrad.  

 

Ad.2  

a) Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z XLV sesji, która 

odbyła się w dniu 1 marca 2022 roku.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 12 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Rafał Szulc, Jadwiga Szczygielska, 

Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Arkadiusz Wyrzykowski 

PRZECIW: 1 

Ewa Tarkowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Katarzyna Streich 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że w wyniku głosowania protokół z XLV sesji został 

przyjęty przez Radę Gminy większością głosów.  

 

Ad. 3 

a) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat projektu uchwały. 

(druk nr 1) 

Pracownik Urzędu Gminy – przedstawiła projekt uchwały.    

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przewodniczącą Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji.   

Radna Jadwiga Szczygielska – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekty uchwały.  

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przewodniczącą Komisji Rewizyjnej.   

Radna Katarzyna Streich – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekty uchwały.  

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przewodniczącą Komisji Statutowo-

Regulaminowej.   

Radna Aleksandra Rębacz – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekty uchwały.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radnie nie zabrali głosu. 



 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Wielka Nieszawka na rok 2022 (druk nr 1). 

  

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie (uchwała 

nr XLVI/264/2022).  

 

b) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat projektu uchwały.  

(druk nr 2) 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały wraz z autopoprawką.   

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przewodniczącą Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji.   

Radna Jadwiga Szczygielska – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja zaopiniowała 

projekty uchwały negatywnie, sugerując wprowadzenie autopoprawki.   

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przewodniczącą Komisji Rewizyjnej.   

Radna Katarzyna Streich – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja zaopiniowała 

projekty uchwały z sugestią wprowadzenia starej formuły przyznawania dotacji na 

poszczególne sołectwa.    

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przewodniczącą Komisji Statutowo-

Regulaminowej.    

Radna Aleksandra Rębacz – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekty uchwały.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radni nie zabrali głosu. 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji celowych na dofinansowanie kosztów inwestycji 

służących ochronie powietrza (druk nr 2). 

  

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 14 



Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie (uchwała 

nr XLVI/265/2022).  

 

c) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat projektu uchwały.   

(druk nr 3) 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały.    

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przewodniczącą Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji.   

Radna Jadwiga Szczygielska – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja nie wydała opinii 

dotyczącej projektu uchwały. Poprosiła o interpretacje prawną.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radna Aniela Grela – zapytała dlaczego teraz proponowany jest projekt uchwały,  

a wcześniej został zrobiony przetarg. Zasugerowano w nim obiór szkła raz na trzy miesiące. 

Czy nie lepiej byłoby zrobić tego w ramach tej kwoty, raz na miesiąc ?   

Radca prawny – powiedziała, że opinia prawna do tego projektu uchwały jest pozytywna.  

Radna Jadwiga Szczygielska – odpowiedziała, że na posiedzeniu Komisja nie uzyskała 

odpowiedzi, chodziło o wyjaśnienie kwestii jak to wygląda od strony prawnej.  

Radca prawny – zmiany uchwały zaproponowane w projekcie uchwały, dokonane na 

wniosek podmiotu od którego odpady są odbierane, za zgodą Rady Gminy jest zgodna  

z prawem. Z ustawy również wynika, że takie wycofanie się z gminnego systemu odpadów, 

może nastąpić również w drodze jednostronnego oświadczenia woli, ale to musi nastąpić 

przed przetargiem. Natomiast zmiana uchwały może nastąpić w każdym czasie.   

Radna Ewa Tarkowska – dodała, że pytanie radnych było takie, czy zmiana uchwały 

dotyczy tylko tego podmiotu. Czy jeżeli inne podmioty, które w tej chwili funkcjonują jako 

nieruchomości niezamieszkałe, będą chciały zrezygnować, nastąpi konieczność zmiany 

uchwały ?  

Radca prawny – odpowiedziała, że w uchwale oznaczony jest krąg tych nieruchomości 

niezamieszkałych, które są objęte gminnym systemem odpadów. Jest 5 kategorii tych 

nieruchomości. Zmiany mogą dotyczyć każdej z tych 5 kategorii nieruchomości. W dniu 

dzisiejszym wykreślany jest punkt 5, czyli nieruchomość dzierżawiona od gminy przez CSiR 

„Olender”. Cztery kategorie pozostają bez zmiany. 

Radny Mieczysław Kociucki – powiedział, że Komisja nie wydała opinii na temat projektu 

uchwały, ponieważ nie uzyskała informacji na zadane pytania. Komisja opiniując projekt 

uchwały przedstawia swoją propozycję Radzie Gminy.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że Rada Gminy nie musi mieć opinii Komisji, 

aby przyjąć uchwałę. Pani mecenas w sposób jasny wyjaśniła zawiłości prawne w tym 

temacie.   



Radna Katarzyna Streich –  zapytała jakie skutki finansowe przyniesie dla gminy i systemu 

gospodarowania odpadami wyłączenie spółki z listy podmiotów objętych gminnym systemem 

gospodarowania odpadami komunalnymi. Ponadto, jeżeli domek letniskowy wystąpi  

z wnioskiem o wyłączenie z sytemu odbioru odpadów, w jaki sposób będzie to załatwione 

prawnie, żeby taki podmiot nie musiał odprowadzać śmieci do naszego sytemu, tylko zawrzeć 

umowę z innym podmiotem. W jaki sposób później będziemy wyłączali te podmioty  

z projektu uchwały, który zostały przyjęty 14 stycznia 2020 roku. 

Radca prawny – na wniosek domku letniskowego, my uchwały nie możemy zmienić dlatego 

,że byśmy musieli cały punkt nr 3 wykreślić, a nie wiadomo czy wszyscy mają takie samo 

zdanie. Domek letniskowy mógłby się wyłączyć w trybie indywidualnym, przed przetargiem.  

Radna Katarzyna Streich – zdaniem radnej wyłączenie jakiegokolwiek podmiotu w trakcie 

trwania umowy jest dla gminy nie korzystne. Jakie skutki finansowe przyniesie to dla gminy ?  

Radca prawny – odpowiedziała, że do przetargu musi być zrobiony bilans odpadów zrobiony 

przy przygotowaniu zakresu zamówienia. Mając na uwadze zeszłoroczne doświadczenie, 

gdzie wystąpiła konieczność zmiany umowy z MPO, ze względu na to, że nie oszacowaliśmy 

wielkości odpadów. Jest taki przepis, który pozwala na zmianę przedmiotu zamówienia bez 

konieczności przeprowadzania nowego przetargu. W przypadku usług, ta zmiana, jeżeli jest  

w granicach 10% wartości zamówienia można to zrobić aneksem do umowy.  

To doświadczenie wskazuje, że tych odpadów jest coraz więcej.  

Radna Katarzyna Streich – jeżeli wprowadza się projekt uchwały na obrady sesji Rady 

Gminy, skutki finansowe jakie zostaną poniesione z tego tytułu powinny być policzone.  

Wielokrotnie było mówione, że dzięki temu, że ustawodawca podniósł wysokość stawek, 

będzie stanowiło to dla gminy dochód, który wpłynie na bilansowanie się systemu gospodarki 

odpadami komunalnymi.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – pewnym jest, że ilość odpadów będzie mniejsza niż 

zakładaliśmy. Dzięki temu, że CSiR „Olender” chcę wystąpić z gminnego systemu 

gospodarki odpadami, mniejsza ilość odpadów będzie wpływała do naszego systemu. 

Radna Katarzyna Streich – dodała, że zmniejszy się także ilość wpływu pieniędzy z tego 

tytułu dla gminy.   

Prezes CSiR „Olender” – powiedział, że dla spółki jest to zwyżka na poziomie 400 %.  

W poprzednim roku była stawka 697 zł za miesiąc, obecnie jest to 2943 zł za miesiąc. 

Rocznie wynosi to ponad 26 tys. zł. Jest to niedopuszczalna podwyżka. Stąd ten wniosek. 

Radna Aniela Grela – powiedziała, że pozostali przedsiębiorcy też będą wyłączali się z tego 

systemu. Przedstawione w projekcie uchwały szacunki są nieprawdziwe.   

Radna Ewa Tarkowska – dodała, że konsekwencją tego jest to, że kolejne podmioty, którym 

podwyżka stawek spowoduje problemy finansowe, a nie będą mogły wyjść z tego programu. 

Szkoły nie wypiszą się z tego programu.  

     

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmieniająca uchwałę dotyczącą odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy (druk nr 3) 

  

Wyniki głosowania:  

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



Wyniki imienne:  

ZA: 10 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Ryszard Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Marcin 

Sobiech, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4 

Mieczysław Kociucki, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Ewa Tarkowska 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XLVI/266/2022).  

 

d)  Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat projektu uchwały.   

(druk nr 4) 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały.    

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.    

Radna Alina Sobecka – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przewodniczącą Komisji Statutowo-

Regulaminowej. 

Radna Aleksandra Rębacz – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radny Mieczysław Kociucki – zapytał czy w związku ze zmianą nazwy, będą jakieś 

dodatkowe środki finansowe dla Gminnego Centrum Kultury.   

Dyrektor  GCK – wyjaśnił, że prośba o zmianę nazwy, podyktowana jest tym, że w 2020 r.  

zgodnie z uchwałą, przeniesiono zarządzanie boiskiem Orlik oraz całą infrastrukturą sportową 

na Gminne Centrum Kultury. Zmiana nazwy pozwoli także na dodatkowe pozyskiwanie 

środków zewnętrznych.  

 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany nazwy Gminnego Centrum Kultury i uchwały dotyczącej utworzenia Gminnego 

Centrum Kultury i nadania mu statutu (druk nr 4) 

  

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 



 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie (uchwała 

nr XLVI/267/2022).  

 

 

e) Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

o wprowadzenie w temat projektu uchwały. (druk nr 5) 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – przedstawił projekt uchwały.    

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radna Katarzyna Streich – zapytała czy na posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

byli zaproszeni wszyscy zainteresowani. 

Przewodnicząca Rady – odpowiedziała, że byli poinformowani o terminie posiedzenie 

Komisji .  

Radna Katarzyna Streich – odniosła się do uzasadnienia projektu uchwały. Zapytała na 

jakiej podstawie uznano w projekcie uchwały, że skarga jest bezzasadna, skoro kwota, która 

była przekazana do publicznej wiadomości była rażąco wprowadzająca mieszkańców w błąd.   

Na jaką kwotę będzie finansowane referendum z budżetu gminy ?  

Skarbnik Gminy – odpowiedziała, że koszt jest szacowany na około 24 tys. zł.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – powiedział ,że na posiedzeniu 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji nie było mowy o stawkach, Pani skarbnik na tamten 

moment nie znała wysokości środków, które będą przeznaczone na referendum z budżetu 

gminy, a jakie koszty poniesie Komisarz Wyborczy. Komisja uznała skargę za niezasadną.  

Mieszkaniec Gminy – powiedział, że koszty wyborów samorządowych są dotowane  

z budżetu skarbu państwa. Wójt wprowadził mieszkańców w błąd twierdząc, że te koszty są 

ponoszone przez Urząd Gminy. Skarga nie tyczy się kwot, tylko tego, że wójt napisał, że 

wszystkie koszty związane z referendum i wyborami samorządowymi są ponoszone z budżetu 

Urzędu Gminy. W uzasadnieniu tej uchwały nie ma żadnego merytorycznego uzasadnienia 

określającego stan prawny i faktyczny.   

Radca prawny – odpowiedziała, że koszty referendum pokrywa się z budżetu jednostki 

samorządu terytorialnego, którego dotyczy referendum, ale nie dotyczy to czynności 

wykonywanych przez Komisarza Wyborczego. Taka jest zasada pokrywania kosztów 

referendum lokalnego.   
 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Wójta z dnia 11 lutego 2022 r (druk nr 5) 

  

 

Wyniki głosowania:  

ZA: 9, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 9 

Grzegorz Dombrowski, Ryszard Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Marcin Sobiech, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

PRZECIW: 5 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Ewa Tarkowska 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 



 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XLVI/268/2022).  

 

f) Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

o wprowadzenie w temat projektu uchwały. (druk nr 6) 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – przedstawił projekt uchwały.    

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radni nie zabrali głosu.  

 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Wielka Nieszawka (druk nr 6). 

  

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 11 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Wioletta Szymańska, 

Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3 

Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XLVI/269/2022).  

 

g) Przewodnicząca Rady wprowadziła w temat projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radny Arkadiusz Wyrzykowski – wyraził zadowolenie z dotychczasowej pracy 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

Radny Ireneusz Śmiechowski – powiedział, że jego decyzja o rezygnacji z funkcji 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji jest ostateczna.  

 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

odwołania  Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 7, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 7 

Aniela Grela, Ryszard Kryszewski, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Wioletta Szymańska, 

Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska 

 



PRZECIW: 6 

Grzegorz Dombrowski, Mieczysław Kociucki, Marcin Sobiech, Jadwiga Szczygielska, Rafał 

Szulc, Arkadiusz Wyrzykowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Aleksandra Rębacz 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XLVI/270/2022).  

 

g.1) Przewodnicząca Rady wprowadziła w temat projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o składanie kandydatur na objęcie funkcji 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

Przewodnicząca Rady ogłosiła 5 minut przerwy. 

Po przerwie obrady zostały wznowione.  

Nikt z radnych nie wyraził chęci objęcia funkcji Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji.  

Przewodnicząca Rady ogłosiła 5 minut przerwy. 

Po przerwie obrady zostały wznowione.  

Przewodnicząca Rady – zgłosiła wniosek formalny o zdjęcie procedowanego projektu 

uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie przyjęła wniosek formalny 

o zdjęcie punktu z porządku obrad.  

 

h)  Przewodnicząca Rady poprosiła Panią Skarbnik o wprowadzenie w temat projektu uchwały. 

(druk nr 8) 

Skarbnik gminy – przedstawiła projekt uchwały wraz z dwiema autopoprawkami.    

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przewodniczącą Komisji Rewizyjnej.   

Radna Katarzyna Streich – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja Rewizyjna 

zaakceptowała cały projekt zmiany budżetowej pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 



Radna Katarzyna Streich – zapytała jaka jest na dzień dzisiejszy liczba osób, która 

zrezygnowała z projektu „Wspieranie wytwarzania energii ze źródeł odnawialnych w Gminie 

Wielka Nieszawka”. Poprosiła o podanie konkretnej ilości osób uczestniczących w projekcie. 

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że informacja zostanie przekazana  

w późniejszym terminie.  

Radna Katarzyna Streich – powiedziała, że z wczorajszej informacji uzyskanej na 

posiedzeniu Komisji Rewizyjnej wynika, że do 31 marca nowe osoby, które wejdą w ten 

projekt będą musiały mieć podpisaną umowę. Zapytała odnośnie transportu publicznego, 

dlaczego nie ma podpisanego aneksu do umowy ? Jest zapis, że umowa na dofinansowanie 

transportu opiewa do dnia 31 grudnia 2021  roku.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że tryb aneksowania takich umów w Urzędzie 

Marszałkowskim jest dość długi. Liczba osób z projektu „Wspieranie wytwarzania energii ze 

źródeł odnawialnych w Gminie Wielka Nieszawka” zostanie podana do końca sesji. 

Radna Katarzyna Streich – odniosła się do wójta pytając, czy realizacja projektu 

„Wspieranie wytwarzania energii ze źródeł odnawialnych w Gminie Wielka Nieszawka” jest 

zagrożona ?  Czy ten projekt zostanie zrealizowany, a osoby, które zrezygnowały z prjketu 

będą miały swoich następców ? Czy jesteśmy zobowiązani według umowy do wykonania tej 

ilości instalacji fotowoltaicznych, która została początkowo zapisana ?    

Wójt Krzysztof Czarnecki – realizacja projektu nie jest zagrożona, mamy osoby chętne do 

uczestnictwa w projekcie. Dokładna liczba osób będzie ustalona.   

Radna Katarzyna Streich – zapytała czy osoby, które zapisane są na liście rezerwowej 

projektu, są umówione na podpisywanie umów.   

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że do jutra jest termin, mieszkańcy są umawiani 

na podpisywanie umów.  

Przewodnicząca Rady – powiedziała, że do 31 marca jest czas na podpisywanie umów.  

Radna Katarzyna Streich – powiedziała, że z umowy wynika, że mamy wpisaną konkretną 

kwotę na dofinansowanie. Wyraziła nadzieję, że ilość 106 instalacji zostanie wykonana, a 

Urząd Gminy zdąży podpisać umowy z wszystkimi beneficjentami. W przypadku gdy będzie 

inna sytuacja, dofinansowanie zostanie cofnięte. Tak wynika z treści umowy zawartej  

z Urzędem Marszałkowskim. 

Radna Ewa Tarkowska – powiedziała, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej otrzymała 

informację, że wystarczy zrealizowanie 50 instalacji fotowoltaicznych, aby projekt został 

zrealizowany.    

Radna Katarzyna Streich - zaznaczyła, że to mieszkańcy podpisywali umowy z Urzędem 

Gminy, a Urząd Gminy w imieniu mieszkańców z firmą wykonawczą. Reklamacje będą w tej 

sytuacji zgłaszane do Urzędu Gminy. Projekt powinien być w taki sposób zabezpieczony, aby 

został zrealizowany. Na dzień dzisiejszy osoby, które są w tym projekcie mają dopłatę do 

każdej instalacji od 4 do 5 tys. zł.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że mieszkańcy mają podpisane mowy z 

Urzędem Gminy. Umowę zerwał wykonawca, który podpisał z gminą umowę, ale nie wyrobił 

się w terminie. W naszym interesie jest aby ten projekt się udał. Jest lista osób chętnych do 

zawarcia umowy z listy rezerwowej.  

Radna Katarzyna Streich – dodała, że umowa opiewa na kwotę 899.587, 04 zł. Przetarg był 

ogłoszony na 1.800.000 zł. Przetarg był ogłoszony na 92 instalacje. W 2021 r. wykonano 14 



instalacji, co daje łącznie liczbę 106 instalacji. Wychodzi na to, że umowa opiewa na kwotę 

dofinansowania, która pokrywa wykonanie 106 instalacji fotowoltaicznych.  

Radca prawny – po uzyskaniu informacji od pracownika Urzędu Gminy, przekazała, że 

aneks jest w przygotowaniu, nie będzie problemu z zawarciem dokumentu. Aby projekt 

doszedł do skutku, musi zostać zrealizowanych minimum 50 instalacji, na dzień wczorajszy 

pewnych było 61 gospodarstw domowych. Wszystko wskazuje, że projekt dojdzie do skutku, 

mamy nowego wykonawcę, który podejmie się wykonania inwestycji.  

Radna Katarzyna Streich – zapytała czy jest aneksowana kwota dofinansowania, czy jest to 

uzgodnione z Urzędem Marszałkowskim ?  

Radca prawny – przekazała z uzyskanych informacji, że kwota dotacji może ulec 

zmniejszeniu tylko, jeżeli będzie mniejsza liczba zrealizowanych instalacji. Kwota uzyskana 

w przetargu nie ma się nijak do dotacji, która jest z Urzędu Marszałkowskiego. Mieszkańcy 

muszą dołożyć tę różnicę cenową, ponieważ oferta nowego wykonawcy jest wyższa od 

poprzednika.  

Radna Katarzyna Streich  - powiedziała, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej uzyskała 

informację, że musi być wykonanych 106 instalacji. Zapytała w jakiś sposób prowadzone są 

rozmowy, oraz jakie są końcowe efekty tych rozmów. Czy program zostanie zrealizowany ?.  

Radna Ewa Tarkowska – powiedziała, że na posiedzeniu Komisji radni zostali 

poinformowani, że instalacje mają trwać 5 tygodni, co daje 18 instalacji na tydzień. 

Dowiedzieliśmy się również, że na 106 instalacji, 14 zostało zrealizowanych przez cały ten 

okres. 92 osoby będą musiały dopłacić od 4-8 tys. zł. Bierzemy pod uwagą, że niektórych nie 

będzie na to stać. Na liście rezerwowej do poniedziałku było 20 osób. Stad pytania, czy musi 

być zrealizowanych 106 instalacji żeby program był wypłacony, czy może być mniej. 

Pracownik Urzędu Gminy powiedział, że może być mniej, minimum 50 instalacji. Z 

przedstawionego dokumentu wynika, że umowa opiewa na kwotę. Jeżeli będzie mniej 

wykonanych instalacji, to będzie mniejsza kwota dotacji. Stąd pytania radnych, czy jest 

możliwość negocjowania kwoty.   

Radca prawny – powiedziała, że w tym momencie nie mamy ustalonej ostatecznej liczby 

instalacji która zostanie zrealizowana.  

Radny Mieczysław Kociucki – zapytał, czy w związku z dużym zainteresowaniem udziału  

w tegorocznych koloniach, gmina zamierza zrobić kryterium dochodowe odnośnie 

odpłatności.  Drugie pytanie dotyczyło z czego wynika modernizacja łazienek w szkołach.  

Skarbnik Gminy – odpowiedziała, że gmina otrzymała nagrodę w wysokości 500 tys. zł., 

którą trzeba wydatkować w ciągu roku, na cele związane z regulaminem konkursu tj. 

profilaktyka, zapobieganie, przeciwdziałanie pandemii. Stąd pomysł na remont łazienek.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – powiedział, że nie ma kryteriów odnośnie płatności za udział w 

koloniach. Tyle ile jest osób zapisanych na liście, taka będzie zabezpieczona ilość srodków.  

Apelowa, ze w gminach wokół sa kryteria, 

 

 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany budżetu gminy Wielka Nieszawka na rok 2022 (druk nr 8) 

  

 



Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Ryszard Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina 

Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Mieczysław Kociucki 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XLVI/271/2022).  

 

i) Przewodnicząca Rady wprowadziła w temat projekt uchwały w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej 

opłaty.  

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przewodniczącą Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji.   

Radna Jadwiga Szczygielska – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie, stawka 25 zł za miesiąc, począwszy od 1 maja 2022 r. Jednocześnie 

pozytywnie zaopiniowano wzór stosownej deklaracji, który jest w następnym projekcie 

uchwały. W trackie posiedzenia, zobowiązano pracowników Urzędu Gminy do 

szczegółowego zweryfikowania deklaracji, w celu urealnienia wpływów z tego tytułu.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radni nie zabrali głosu.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki takiej opłaty.  

  

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 12 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, 

Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz 

Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski 

PRZECIW: 1 

Aleksandra Rębacz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Ryszard Kryszewski 

NIEOBECNI:1 



Dorota Krychowiak 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XLVI/272/2022).  

 

j) Przewodnicząca Rady wprowadziła w temat projekt uchwały w sprawie ustalenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radni nie zabrali głosu.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, Alina 

Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski 

PRZECIW: 1 

Aleksandra Rębacz 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XLVI/273/2022).  

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 5 minut przerwy. 

Po przerwie Przewodnicząca Rady wznowiła obrady. 

 

Ad.4  

a ) Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.   

Radna Alina Sobecka – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja Zdrowia, Oświaty, 

Kultury i Sportu zaopiniowała sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej  

w Małej Nieszawce za 2021 rok pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie z działalności Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Małej Nieszawce za 2021 rok. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Ryszard Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina 

Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 



Mieczysław Kociucki 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie większością 

głosów.  

 

b)  Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.   

Radna Alina Sobecka – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja Zdrowia, Oświaty, 

Kultury i Sportu zaopiniowała sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Kultury 

 w Małej Nieszawce za 2021 rok pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie z działalności Gminnego 

Centrum Kultury w Małej Nieszawce za 2021 rok 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Ewa Tarkowska  

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie większością 

głosów.  

 

c) Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.   

Radna Alina Sobecka – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja Zdrowia, Oświaty, 

Kultury i Sportu zaopiniowała sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wielkiej Nieszawce za 2021 rok pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie z działalności Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Wielkiej Nieszawce za 2021 rok. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 



Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie jednogłośnie. 

 

d)  Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie  z działalności w zakresie 

zapewnienia bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Wielka Nieszawka w 

2021 r. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie jednogłośnie. 

 

e) Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.   

Radna Alina Sobecka – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja Zdrowia, Oświaty, 

Kultury i Sportu zaopiniowała sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2021 rok 

pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii za 2021 rok. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie jednogłośnie. 

 

Ad.5 

a) Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie z działalności Komisji 

Rewizyjnej za 2021 rok.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie jednogłośnie. 

 

b) Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji za 2021 rok.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Ryszard Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina 

Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Mieczysław Kociucki 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie większością 

głosów. 

 

c) Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie z działalności Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji za 2021 rok.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 14 



Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie jednogłośnie. 

 

d) Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie z działalności Komisji 

Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu za 2021 rok.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Ryszard Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina 

Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Mieczysław Kociucki 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie większością 

głosów. 

e) Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie z działalności Komisji 

Statutowo-Regulaminowej za 2021 rok.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie jednogłośnie. 

 

Ad.6 

Przewodnicząca Rady oddała głos przewodniczącym Komisji w celu złożenia informacji o 

działalności komisji między sesjami, i tak: 



Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Katarzyna Streich – poinformowała, że Komisja 

spotkała się w dn. 28 marca opiniując materiały na sesję oraz rozmawiała na temat 

fotowoltaiki na terenie Gminy Wielka Nieszawka.  

Przewodnicząca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska 

i Inwestycji Jadwiga Szczygielska – poinformowała, że Komisja spotkała się w dn. 28 marca 

opiniując materiały na sesję oraz wnioski mieszkańców dotyczące  zmian miejscowych 

planów zagospodarowania. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu Alina Sobecka – 

poinformowała, że Komisja spotykała się w dniu dzisiejszym opiniując materiały na sesję.  

Przewodnicząca Komisji Statutowo-Regulaminowej Aleksandra Rębacz – 

poinformowała, że Komisja spotkała się w dn. 15 marca omawiając sugestię mieszkańców 

odnośnie regulaminu budżetu obywatelskiego na 2023 rok oraz w dniu dzisiejszym opiniując 

materiały na sesję.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i  Petycji Ireneusz Śmiechowski – 

poinformował, że Komisja spotkała się 15 marca rozpatrując skargę złożoną na Wójta Gminy 

Wielka Nieszawka. 

 

Ad. 7 

Przewodnicząca Rady przedstawiła informację z realizacji uchwał podjętych na XLV sesji 

Rady Gminy, która odbyła się w dn. 1 marca 2022 roku. 

 

Ad. 8 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca Rady złożyła gratulacja dla Szkoły Podstawowej w Małej Nieszawce za 

zajęcie 1 miejsca w powiecie toruńskim w plebiscycie edukacyjnym – Szkoła Roku.  

Radny Ireneusz Śmiechowski – zapytał czy koordynator wyznaczony w Urzędzie Gminy od 

budowy ścieżki rowerowej, zna wszystkie zjazdy do posesji zabudowanych  

i niezabudowanych. Czy zostały one wykonane, czy jest taka wiedza ? Poprosił o odpowiedź 

na piśmie.  

Radna Katarzyna Streich – zapytała odnośnie budowy ścieżki rowerowej na wysokości 

Szkoły Podstawowej w Małej Nieszawce. Czy zostały już zorganizowane prace w tamtym 

rejonie z  tego powodu, że jest tam przejście dla pieszych, i będą prowadzone rozkopy. Czy 

były prowadzone rozmowy z Policją, czy uzgodniono terminy prac ? Kolejno spytała czy 

Urząd Gminy jest w posiadaniu treści porozumienia zawartego między Starostwem a Gminą. 

Kiedy zostało takie porozumienie zawarte ? Ponadto jaki rejestr umów został zakupiony w 

marcu, kiedy on wejdzie w życie ? Radna zapytała o zajęcia ”zumba dla seniorów”, czy będą 

prowadzone nabory, zapisy. Następnie poruszyła kwestię zajęć baletowych dla seniorów, 

jakie są warunki przyjęcia, czy jest prowadzona lista zapisów. 

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział ,że na zadane pytania będzie udzielona 

odpowiedź na piśmie.  

Radna Katarzyna Streich – spytała czy jest już podpisane porozumienie Gminy Wielka 

Nieszawka ze Starostwem Powiatowym na organizacje transportu publicznego na terenie 

Gminy Wielka Nieszawka.   



Radca prawny – odpowiedziała, że jest przygotowany projekt umowy przez Starostwo 

Powiatowe dot. dotacji. My się do tego projektu ustosunkowaliśmy, wpisaliśmy takie 

postanowienia, które są dla nas korzystne. Zostało to przesłane do Starostwa, oczekujemy, że 

Starostwo zaakceptuje te zmiany, które nanieśliśmy. 

Radna Katarzyna Streich – przekazała wiadomość uzyskaną ze Starostwa Powiatowego, że 

porozumienie zawarte zostało 26.01.22 r. Starostwo informuje, iż kwestie porozumienia 

zawartego z Gminą Wielka Nieszawka zostały pierwotnie ustalone na spotkaniu z 

przedstawicielami gminy. Następnie przygotowana przez powiat umowa została wysłana do 

akceptacji przez Urząd Gminy Wielka Nieszawka. Umowa końcowa została dostarczona do 

gminy w dniu 22.02.22 r. z prośbą o jej podpisanie i zwrot.  

Radca prawny – powiedziała, że do powiatu została odesłana umowa w sprawie przekazania 

dotacji, co do której Rada Gminy podjęła uchwałę na sesji Rady Gminy.   

Radna Aniela Grela -  zapytała ile łącznie będzie kosztował remont GCK. Czy jest osobna 

umowa na podłączenie telefonów i internetu. ? W jakich pomieszczeniach będzie sala ślubów 

? Czy odzyskano jakieś materiały po starej sali ślubów, gdzie była położona m.in. nowa 

podłoga ? 

Wójt Krzysztof Czarnecki – powiedział, że odpowiedź zostanie udzielona na piśmie.  

Radny Mieczysław Kociucki -  zapytał czy w ramach remontu GCK miały zniknąć dwa 

blaszane baraki z terenu obiektu ? 

Wójt Krzysztof Czarnecki  – odpowiedział, że umowa nie obejmowała rozbiórki baraków.  

Dyrektor GOKiS – przekazał, że zajęcia ”zumba dla seniorów” będą odbywały się na terenie 

obiektów ośrodka kultury. Wystąpił z prośbą aby blaszane baraki zostawić i wyremontować, 

ponieważ brakuje pomieszczeń magazynowych. 

Radny Ryszard Kryszewski – przekazał, że zajęcia zumby, jest to projekt sołecki trzech 

sołectw, przeprowadzany wspólnie. Zapisy przyjmuje sołtys sołectwa Wielka Nieszawka.  

Radny Arkadiusz Wyrzykowski – zapytał czy wiadomo ilu uchodźców przebywa na terenie 

Gminy Wielka Nieszawka, w jaki sposób można pomóc uchodźcom.  

Kierownik GOPS – przekazała, że na terenie Gminy Wielka Nieszawka przebywają 

aktualnie 92 osoby, łącznie 32 rodziny. Rodziny zamieszkują u osób prywatnych. 

Podziękowała mieszkańcom za danie schronienia, zaangażowanie i pomoc.   

Kier. Ref. Edukacji, Spraw Społecznych i Promocji – przekazała dane dotyczące liczby 

dzieci w placówkach oświatowych na terenie gminy. Przedszkole w Małej Nieszawce – 6 

dzieci, Szkoła Podstawowa w Małej Nieszawce – 8 dzieci, Szkoła Podstawowa i Przedszkole 

w Cierpicach - 5 dzieci.  

Radna Aniela Grela – zapytała czy na terenie Gminy Wielka Nieszawka funkcjonują 

programy profilaktyczno-zdrowotne ? Jak są rozpropagowane ? Czy gmina nie mogła by 

jakiegoś programu zrobić ? 

 Kier. Ref. Edukacji, Spraw Społecznych i Promocji – odpowiedziała, że jest sporo 

darmowych programów profilaktycznych, zostaną udostępnione informacje na stronie gminy. 

Jeżeli chodzi o programy profilaktyczne, w kwietniu na terenie gminy będzie mammobus.  

Radny Ryszard Kryszewski – zapytał o funkcjonowanie programów asystent rodziny i 

opieka wytchnieniowa na terenie Gminy Wielka Nieszawka. Powinno być to bardziej 

rozpropagowane. Programy te są refundowane w całości przez Wojewodę.   



Kierownik GOPS – odpowiedziała, że Gmina Wielka Nieszawka wystąpiła w 2021 r. w 

programach asystent osobisty osoby niepełnosprawnej, jak i programie opieki 

wytchnieniowej. 

Radna Katarzyna Streich – zapytała o modernizację oświetlenia zewnętrznego na terenie 

Gminy Wielka Nieszawka. Na jakim etapie jest ten program. Czy poczyniono kroki w 

kierunku wybudowania budynku Ośrodka Zdrowia. Odpowiedź na piśmie.  

Mieszkanka Gminy – powiedziała, że w lutym zeszłego roku na piśmie zwróciła się z prośbą 

o interwencje i wyjaśnienie sprawy związanej z zanieczyszczeniem środowiska . Jedna 

sprawa była wyjaśniana na forum. Druga dotyczyła kanału z ciekiem wodnym oraz rury, która 

doprowadza do tego cieku wodnego substancję o nieprzyjemnym zapachu. Pytanie dotyczyło 

czy coś zostało w tej sprawie zrobione.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że zostanie to sprawdzone, odpowiedź zostanie 

udzielona na piśmie w ciągu 14 dni.  

Mieszkanka Gminy – poruszyła temat kwestii możliwości zabierania głosu przez 

mieszkańców na sesjach Rady Gminy. Podstawą regulującą tę kwestię powinien być statut. 

Przewodnicząca powołała się na  §30  ust.7 regulaminu Rady Gminy Wielka Nieszawka, 

cytując „mieszkańcy gminy, którzy zapisali się do głosu na początku sesji − mogą zwracać się 

o wyjaśnienia we wszystkich sprawach, które dotyczą zbiorowych potrzeb mieszkańców 

gminy i zakresu działania rady”. Mieszkanka powiedziała, że Przewodnicząca poprosiła o 

przybycie i zapisanie się do głosu na początku sesji. Zabierająca głos przekazała, że nie 

znalazła takiego zapisu w regulaminie Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady Gminy – odpowiedziała, że regulamin Rady Gminy Wielka 

Nieszawka jest załącznikiem nr 5 do statutu Gminy Wielka Nieszawka. Powołała się na 

obowiązujące przepisy.   

Mieszkanka Gminy – powiedziała, że skorzystała z dokumentu znalezionego w Biuletynie 

Informacji Publicznej. Zapytała Przewodniczącą na jakiej podstawie prawnej, decyduje kto  

z mieszkańców może wydawać oświadczenia związane z działalnością władzy wykonawczej  

i ustaw, a innym mieszkańcom się odmawia. Nawiązała do sytuacji z ostatniej sesji Rady 

Gminy Wielka Nieszawka.  

Przewodnicząca Rady Gminy – powiedziała, że sesja Rady Gminy jest miejscem gdzie 

zadaje się konkretne pytania dotyczące spraw bieżących oraz zbiorowych potrzeb 

mieszkańców.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – podziękował wszystkim mieszkańcom Gminy Wielka 

Nieszawka za zaangażowanie i bardzo dużą pomoc na rzecz uchodźców z terenu Ukrainy.  

Ad.9 

Przewodnicząca Rady Gminy Wioletta Szymańska podziękowała zebranym za wzięcie 

udziału w XLVI sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka i zamknęła obrady.  

 

Protokołował                                                           Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Filip Murawski                                                               (-) Wioletta Szymańska 

 



 

 

 

 

 

 

 


